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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a rémhírterjesztéssel kapcsolatos rendőri 
túlkapások ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus elleni védekezésről szóló 2020. évi XII. törvény rémhírterjesztésre vonatkozó 
rendelkezéseinek hatályba lépése óta a rendőrség számos alkalommal állított elő embereket 
rémhírterjesztés gyanúja miatt. A legutóbbi alkalmakkor közösségi oldalukon politikai véleményt 
nyilvánító, illetve valós tényt közlő személyeket kerestek fel otthonukban a rendőrök és indítottak 
ellenük büntetőeljárást.

Az egyik, szerencsi esetben a rendőrség szerint a gyanúsított személy posztjában „többek között 
leírta azt is, hogy az ország vezetése szándékosan időzítette a koronavírus tetőzésének idejére a 
kijárási korlátozás megszüntetését. Amely véleménye szerint tömeges megbetegedést 
eredményezhet.” Egy másik esetben egy gyulai férfit állították elő otthonában, miután egy 
Facebook-os zárt csoportban azt írta ki, hogy „Gyulán is kiürítettek 1170 ágyat.”

Mint az a rendőrségi közleményekből kiderült, a Készenléti Rendőrség Nemzeti Nyomozó Iroda 
(KR NNI) Kiberbűnözés Elleni Főosztálya „folyamatosan monitorozza az internetet, és megteszi a 
szükséges intézkedéseket: eltávolíttatja a kifogásolható tartalmakat, illetve – súlyosabb esetben – 
büntetőeljárást indít. A nyomozók az álhírek követése során megszerzett tapasztalataik 
felhasználásával összeállítottak egy javaslatsort, amely segíthet felismerni a kamuportálok jellemző 
sajátosságait.”

Kérdéseim:

1. A KR NNI Kiberbűnözés Elleni Főosztályán kívül kaptak-e külön utasítást a rendőrök arra 
vonatkozóan, hogy monitorozzák az internetet? Kinek a jelzései alapján intézkednek a rendőrök?



2. A rendőrség által hivatkozott, a kamuportálok felismerése érdekében létrehozott „javaslatsor” 
alapján nyilvánvalóan nem kerülhetett volna sor ezekre az előállításokra. Van-e a rendőrségi oldalon
található „kisokoson” túl olyan világos szakmai iránymutatás, törvény-értelmezés, ami alapján a 
rendőrség monitorozza az internetet és intézkedik? Ha van, hol érhető el, ha nincs, miért nincs, és 
mikor teremti meg a BM a jogszabály alkalmazásának Alaptörvénnyel való összhangját?

3. Kérem, sorolja fel, hogy milyen lépéseket tesz annak érdekében, hogy a rendőrség ne járjon el 
jogsértően, és senkit ne állíthassanak elő és ne hurcolhassanak meg politikai véleménye miatt, vagy 
mert a kormány számára kellemetlen adatokat tesz közzé. Mit tesz a rendőri túlkapások ellen és az 
állampolgárok jogainak védelmében?

Várom válaszát!

Budapest, 2020.05.14.
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